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Geachte leden van de gemeenteraad, 
 
Defensie heeft aangegeven dat Vliegbasis Leeuwarden niet in aanmerking komt voor uitbreiding van 
de jachtvliegtuigcapaciteit. Dat hebben ze gedaan in bijgaande brief aan de Tweede Kamer. Dit 
betekent dat de vliegcapaciteit op de basis gelijk blijft en er geen toename zal zijn van het aantal 
vliegbewegingen buiten de bestaande afspraken. 
 
De afgelopen jaren is de geluidshinder rond Vliegbasis Leeuwarden toegenomen. Veel inwoners van 
Leeuwarden en omliggende dorpen ervaren geluidshinder door de F35-jachtvliegtuigen. Verdere 
toename is niet acceptabel. Dat vindt Defensie ook en daarom wordt de vliegbasis Leeuwarden niet 
verder onderzocht om de jachtvliegtuigcapaciteit uit te breiden. 
 
Daar ben ik blij mee, net als mijn mede bestuurders van de gemeente Leeuwarden, gemeente 
Tytsjerksteradiel en provinsje Fryslân. Want hier hebben wij bij Defensie afgelopen periode samen 
voor gepleit. 
 
Nog geen definitief besluit 
De locatie Vliegbasis Leeuwarden valt nog niet definitief af in het onderzoek naar de uitbreiding van 
jachtvliegtuigcapaciteit. Voor deze locatie geldt dat de kans zeer klein is om uiteindelijk als 
voorkeursalternatief in het ontwerp van de Beleidsvisie Ruimte voor Defensie te worden 
opgenomen. Die duidelijkheid komt waarschijnlijk in het voorjaar van 2025, na de definitieve 
vaststelling van de beleidsvisie Ruimte voor Defensie. Het kabinet beslist dan welke uitbreidingen 
Defensie waar kan uitvoeren. Daarbij weegt het kabinet de ruimtebehoeften van Defensie af tegen 
andere belangrijke opgaven in Nederland. Denk daarbij bijvoorbeeld aan woningbouw, landbouw, de 
energietransitie, natuur.  
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Verlengen korte baan 
Het besluit om Vliegbasis Leeuwarden niet als voorkeurslocatie te kiezen voor extra jachtvliegruimte 
staat los van andere lokale behoeftes van Defensie, zoals het verlengen van de korte baan van de 
vliegbasis. Wij vragen Defensie nog steeds om de gevolgen van dergelijke ontwikkelingen goed in 
kaart te brengen voor mens en milieu, met voldoende aandacht en zorg voor omwonenden. Het is 
essentieel dat de belangen van omwonenden zorgvuldig worden behandeld en dat er goed over 
wordt gecommuniceerd. 
 
Behoefte krijgsmacht 
Elders in het land gaan de onderzoeken naar uitbreiding van jachtvliegtuigcapaciteit door. Wij 
begrijpen de behoefte van de krijgsmacht. Nationale veiligheid van bondgenoten is belangrijk. Wij 
zien het wereldbeeld veranderen. De lange vrede in Europa is helaas verstoord. De druk op de NAVO-
grenzen wordt groter. Wij begrijpen dat realisatie van alle wensen en behoeften van Defensie 
gevolgen zal hebben voor de fysieke ruimte en overlast kan geven in Nederland. 
 
Vliegbasis Leeuwarden draagt bij aan onze samenleving 
De Koninklijke Luchtmacht is met vliegbasis Leeuwarden binnen onze gemeente en de 
buurgemeenten nadrukkelijk aanwezig. De basis zorgt voor werkgelegenheid, op de basis zelf en bij 
toeleverende lokale bedrijven. De bijdrage aan de lokale economie waarderen wij. Daar staat 
tegenover dat er ook hinder is voor de omgeving en omwonenden door de aanwezigheid en de 
activiteiten van de vliegbasis. 
 
 
Meer informatie 
Meer informatie leest u in de bijgevoegde brief aan de Tweede Kamer en op de website 
www.defensie.nl/ruimtevoordefensie.  
 
Ik vertrouw erop u hiermee voldoende te hebben geïnformeerd. 
  
Met vriendelijke groet, 
 
Jan Dijkstra, 
Wethouder van onder andere Ruimtelijke Ordening. 

Bijlage: Brief van Defensie aan de Tweede Kamer 
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